
در گذشت پروفسور مريم ميرزاخاني نابغه 
رياضي جه�ان از جمل�ه اخبار تل�خ هفته 
س�پري ش�ده بود كه همگان را متأثر كرد. 
مريم ميرزاخان�ي از مي�ان ما رف�ت، اما تا 
ابد جايزه فيل�دز به نام او ثبت ش�د و نام او 
به عنوان يك س�تاره در ذهن ه�ا ماند، اما 
آنچه تأس�ف زياد را بر مي انگيزد، از دست 
رفتن س�رمايه هاي ملي كشور ايران است؛ 
نخبگاني ك�ه در اي�ن خاك پ�رورش داده 
ش�ده اند و از طريق المپيادهاي علمي تنها 
نش�انه گذاري ب�راي بيگانگان مي ش�وند؛ 
چراكه در نهايت در هر جايي جز س�رزمين 
آبا و اج�دادي خود به فعالي�ت مي پردازند 
و حاصل تفكر آنه�ا هر چند ك�ه در جهان 
ماندگار مي شود، اما در عوض جايي جز خاك 
ايران و وطن به منصه بروز و ظهور مي رسد. 
اگر ميرزاخاني ها رفتند، همچنان نخبگاني 
هستند كه به رغم اس�تعداديابي و پرورش 
در خاك ايران در گوش�ه گوشه جهان و در 
غم غربت شگفتي آفرين مي شوند، بي آنكه 
نهادها و دستگاه هاي علمي كشور از نبود و 
فقدان اين استعدادها خم به ابرو آورد و راه 
نگاهداشت يا بازگشت آنها را فراهم كنند. 
به گفته اطرافي��ان وي، برنامه هاي تلويزيوني 
دلخواه مريم با هم سالانش اندكي فرق داشت 
و به تماشاي فيلم ها و مستندهايي علاقه نشان 
مي داد كه در مورد نوابغي چون ماري كوري و 

هلن كلر تهيه شده بودند. 
در مدرس��ه تيزهوشان براي بيش��تر دانستن 
پرورده مي شود. آنطور كه خود مي گويد: تأثير 
مدرسه و مدير مدرسه به طرز قابل توجهي بر 
زندگي اش اثر داشت. در جايي ديگر مي گويد: 
نسل خوش شانسي بوده زيرا دوران نوجواني اش 

مصادف شده با برقراري ثبات در ايران. 
آموزش هايي در باش��گاه دانش پژوهان جوان 
مي بيند كه امكان حض��ور وي در المپيادهاي 
جهاني رياضي را فراهم مي كند و اين باور را در 
او ايجاد مي كند كه مي تواند زيبايي رياضي را 

ببيند و درك كند. 
   ش�روع عم�ر حرف�ه اي ميرزاخان�ي

 در كسوت يك رياضيدان
اينها همگي شروع عمر حرفه اي ميرزاخاني در 
كسوت يك رياضيدان بود، عمري كوتاه، ولي 
پربركت و پرتوشه از كسب افتخارات ارزشمند 
علمي از جمله جايزه فيلدز. اگرچه اين ستاره 
پرفروغ در عال��م رياضي ظاهراً به خاموش��ي 
گراييد كه اين خسارتي س��نگين براي علم و 
عالم اس��ت؛ ليكن آثار وجودي او مانند ديگر 
انس��ان هاي بزرگ، پس از پايان حيات مادي 

همچنان پرفروغ تر ادامه خواهد داشت. 
به جرئ��ت مي ت��وان گف��ت خاس��تگاه اوليه 

شناسايي، رش��د و شكوفايي اس��تعداد نهفته 
مريم ميرزاخاني و بروز و ظهور استعداد وي در 
مدرسه فرزانگان، مدرسه اي از مدارس سازمان 
پرورش استعدادهاي درخشان و سپس باشگاه 

دانش پژوهان جوان است. 
دو نه��ادي كه به گفته نس��رين س��لطانخواه، 
نخس��تين فارغ التحصي��ل دكت��راي رياضي 
دانشگاه صنعتي شريف و استاد دانشكده علوم 
رياضي دانش��گاه الزهرا)س( اي��ن روز ها حال 
خيلي خوبي ندارد؛ به ويژه باشگاه دانش پژوهان 
جوان كه به دليل تقليل جايگاه ساختاري آن 
با مش��كلات مديريتي، اداري، اجرايي و مالي 

دست به گريبان است. 
آنچه بيش از همه باعث شهرت ميرزا خاني شد، 
موفقيت وي در كسب مدال فيلدز است. در 13 
آگوست سال 2014 ميلادي، پارك گون هه، 
رئيس جمهور وقت كره جنوبي در جريان كنگره 
بين المللي رياضيات كه در سئول برگزار شد، 
مدال فيلدز را به خانم ميرزاخاني و سه تن ديگر 

از برندگان اعطا كرد. 

 نگاه مريم ميرزاخاني به ايران و مدرسه اي 
كه در آن تحصيل كرد

آكادم��ي ملي عل��وم س��ال 2016، س��خنران 
كنگره بين المللي رياضيات س��ال 2014، جايزه 
تحقيقات��ي Clay س��ال 2014، يك��ي از 10 
ش��خصيت مهم نش��ريه نيچر در س��ال 2014، 
برگزيده جامعه فيلسوفان امريكا در سال 2015 
و فلوشيپ دانشگاه هاروارد در سال 2013 تنها 
گوشه اي از افتخارات و كارنامه افتخار آفرين اين 
بانوي ايراني است؛ بانويي كه به گفته خودش در 
مصاحبه اي با نشريه گاردين در پاسخ به سؤالي كه 
خبرنگار در رابطه با تأثيرگذارترين شخصيت ها در 

زندگي وي مطرح كرد، اينطور جواب مي دهد:
من از بسياري جهات خيلي خوش شانس بودم. 
وقتي دوران ابتدايي ام تمام شد، جنگ هم تمام 
شده بود. اگر 10 س��ال زودتر به دنيا آمده بودم، 
هيچكدام از اي��ن فرصت ها را نداش��تم. به يك 
مدرسه فوق العاده در تهران رفتم )فرزانگان( و در 

آنجا معلماني فوق العاده داشتم. 
آنچه تأس��ف زياد را بر مي انگيزد، از دست رفتن 

سرمايه و سرمايه هاي ملي كشور است كه در اين 
خاك اس��تعداد يابي و پرورش داده مي شوند، اما 
در نهايت حاصل آن سهم س��ايرين مي شود، هر 
چند كه درخش��ش نام چنين افرادي تا هميشه 

ماندگار است. 
 تا كي قرار است نخبگان ايراني بروند ؟

بيژن ظهوري زنگنه، اس��تاد دانش��گاه صنعتي 
ش��ريف و اس��تاد ميرزاخاني ضمن ابراز تأسف 
شديد نس��بت به از دس��ت دادن اين دانشمند 
جهاني، نقدي هم بر اوضاع تحصيلي در كشور زد 
و درباره جذابيت تحصيل در داخل كشور گفت: 
جايي كه نظام آموزشي ما خود مختار است، مانند 
مقاطع ليسانس و فوق ليسانس دانشگاه صنعتي 
شريف، بسيار موفق هس��تيم، اما در دوره دكترا  
به خاطر قواني��ن پيچ  درپيچ و بوروكراس��ي كل 
كشور نمي توانيم فردي مثل مرحومه ميرزاخاني 

را در كشور نگه داريم. 
درد اصل��ي اينجاس��ت كه چ��را جوان��ان نخبه 
كش��ور به رغم پرورش در ذيل خدم��ات رايگان 
آموزش��ي از ابتداي تحصيل تا انتها و تربيت در 
بس��تر آرام و مناس��ب و بعضاً نهادهاي آموزشي 
قوي و مناسب، توسط ساير دانش��گاه هاي برتر 
دنيا شناس��ايي مي ش��وند و در نهاي��ت به دليل 
اعطاي فرصت هاي ش��غلي با تس��هيلات بسيار 
بالا به كوچ روي مي آورند؟! كوچي كه با توجه به 
هزينه هاي بسيار بالايي كه طي تحصيل براي اين 
نخبگان از سرمايه هاي ملي كشور شده است، بايد 
بسيار دردناك تر از فقدان آنان دانست؛ چراكه در 
حقيقت اين كشورهاي غربي هستند كه حاصل 
اين سرمايه گذاري را به نفع پيشرفت خود به كار 

مي گيرند و نه كشور ما. 
چرا هيچ نهاد و سازمان علمي تلاش مثمرثمري 
ب��راي بازگش��ت ميرزاخاني ه��ا انجام ن��داده و 
نمي دهد؟! چ��را خلأهاي ناش��ي از اين كوچ كه 
بر همه واضح و روشن است،  لكه گيري نمي شود 
تا چنين استعدادهايي بعد از شناسايي و پرورش 
در نهادهاي آموزشي داخلي، خاك وطن را براي 
خلق شگفتي هاي جهان انتخاب كنند؟! آيا سزاوار 
نيست براي تمام نخبگان كشور كه به رشد و تعالي 
و پيشرفت ميهن خود در تمامي عرصه ها خدمت 
رساندند، احترام بگذاريم و از نبودن هريك از آنان 
متأثر شويم؟! جاي آن نيست كه بالاخره به خود 
بياييم و از نبود و بهره نرساندن آنان هم به اندازه 

فقدانشان ناراحت شويم؟!
مجس��مه پاكي، صداقت، دانش و عزت نفس در 
غربت از ميان ما رفت، اما هنوز هم در جاي جاي 
اين جهان انبوهي از مدال گرفتگان المپيادهاي 
كش��ورمان در كش��ورهاي پيش��رفته يا استاد 
دانشگاه يا كارآفرين هستند، اما متأسفانه به دليل 
كم كاري ها تعداد انگشت ش��ماري از آنها هم كه 

برگشته اند در كشور گمنام هستند!
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ردپاي وزارت بهداشت در انتخاب رئيس بعدي صنف پزشكان

نظام پزشكی كه مرجع تظلم خواهی بيماران از قصور پزشكان است، در آستانه انتخابات جديد در شرف تبديل شدن به 
ساختاری سياست زده تر از قبل است كه برای احقاق حق بيماران بايد از آن به كلی قطع اميد كرد

قاضی مردم، وکیل مدافع پزشکان!

بوروکراسی به خدمت گرفتن نخبگان مهاجر را جمع کنید

جمع�ه 30 تيرم�اه هفتمي�ن دوره انتخاب�ات 
سازمان نظام پزشكي در حالي برگزار مي شود 
كه به روشني مي توان ردپاي وزارت بهداشت 
را در اين انتخابات مشاهده كرد؛ ردپايي كه از 
يك س�و با رد و تأييد صلاحيت هاي جهت دار 
و از س�وي ديگر با جريان سازي كلي در فضاي 
جامعه پزش�كي انتخ�اب رئيس آين�ده نظام 
صنفي پزش�كان را هدايت مي كند. نكته قابل 
تأمل اينجاست كه نظام پزش�كي اگرچه يك 
ساختار غير دولتي و صنفي است كه هم در قبال 
بيماران و هم در برابر پزشكان وظيفه دارد، اما 
آنچه طي ادوار مختلف فعاليت اين صنف براي 
عموم جامعه ملموس بوده طرفداري يك جانبه 
از پزش�كان بي توجه به حق و حق�وق بيماران 
بوده است، به گونه اي كه چنين عملكردي منجر 
به ايجاد شكاف بين پزشكان و بيماران و بدبيني 
به عدالت شده و اين برخورد دامن قاطبه جامعه 
پزش�كي را كه اف�رادي معتم�د و از گروه هاي 
مرج�ع اجتماعي هس�تند هم گرفته اس�ت. 
انتخابات نظام پزش��كي ش��ايد در نگاه نخس��ت 
انتخاباتي مربوط به صنفي ب��ا جمعيتي حداكثر 
250 هزار نفري به نظر برسد، اما اگر كمي دقيق تر 
به ماجرا نگاه كني��م، متوجه مي ش��ويم جامعه 
پزش��كي صنفي همچون ديگر اصناف نيستند، 
بلكه پزش��كان به عنوان يكي از گروه هاي مرجع 
جامعه به ش��مار مي آيند و نش��ان داده اند قدرت 
بالايي دارند و مي توانند در مناس��بات اجتماعي 
بسيار تأثيرگذار باشند. كافي است تا نيم نگاهي 
به فهرست چهره هاي سياسي قدرتمند در جامعه 
بيندازيد و مدرك تحصيل��ي آنها را مورد بازبيني 
قرار دهيد. پزشكان بارها در رأس وزارتخانه هاي 
مرتبط و غير مرتبط با رش��ته تحصيلي شان قرار 
گرفته اند و همين حالا هم در هيئت دولت،  مجلس 
شوراي اسلامي، شوراي شهر و مديريت هاي كلان 
كشور نقشي اساس��ي و جدي دارند و بسياري از 
چهره هاي هدايتگر جريانات سياس��ي در كشور 
ما نيز پزش��كند. با چنين اوصافي بديهي اس��ت 

كسي كه مي خواهد در رأس هرم قدرت تشكيلات 
مرتبط با اين صن��ف قدرتمن��د و تأثيرگذار قرار 
بگيرد قدرتي مافوق تمام پزشكاني خواهد يافت 
كه حوزه عملكردي محدود ت��ري دارند. بنابراين 
فعاليت هاي پشت پرده براي تأثير گذاري بر نتيجه 
اين انتخابات صنفي موضوعي قابل تأمل و بديهي 
است. اين فرآيند اما مي تواند برخروجي اين صنف 
براي س��لامت مردم و جامعه و نظارت بر جامعه 
پزشكي تأثيرات منفي بي ش��ماري داشته باشد. 
كما اينكه عملكرد اين تشكيلات با تمام امتيازها 
و س��هم هايي كه براي پزشكان نس��بت به مردم 
قائل شده است نه پزش��كان را راضي نگه داشته 
و نه موجبات رسيدن مردم به حق و حقوقشان را 

فراهم كرده است. 
 نظام پزشكي نامقتدر 

حذف برخي از چهره هاي جامعه پزشكي از حضور 
در هفتمين دوره انتخابات سازمان نظام پزشكي، 
با حرف و حديث هايي همراه بوده است. به طوري 
كه برخي پزش��كان از اهرم فشار وزارت بهداشت 
براي حذف منتقدان اين وزارتخانه خبر مي دهند 

و گروهي از پزش��كان، از توافق وزارت بهداشت با 
چهره هاي منتقد پرده بر مي دارند. 

تركيب هيئت نظارت مركزي انتخابات س��ازمان 
نظام پزشكي كه شامل سه نماينده مجلس و چهار 
نماينده دولتي اس��ت، تا حدودي ب��ا ابهام همراه 
شده اس��ت. به طوري كه گفته مي شود اين چهار 
نفر دولتي، مي توانند در تأييد يا رد صلاحيت هاي 
داوطلبان انتخابات نظام پزشكي به شدت تأثيرگذار 
باشند.  يكي از پزش��كان رد صلاحيت شده اي كه 
هشت سال س��ابقه رياس��ت نظام پزشكي كرج و 
12 سال عضويت در مجمع عمومي سازمان نظام 
پزش��كي را در س��وابق فعاليت صنفي خود دارد 
درب��اره رد و تأييد صلاحيت هاي مديريت ش��ده 
انتخابات نظام پزشكي مي گويد:  بديهي است كه 
دولتي ها مانع ورود افراد صاحب فكر و انديش��ه به 
سازمان نظام پزشكي هس��تند تا بتوانند كارهاي 
غير كارشناس��ي خود را به پيش ببرند، كما اينكه 
اگر نظام پزشكي مقتدري داش��تيم، مانع اجراي 
بي محاباي طرح تحول س��لامت مي ش��د و الان 

اينگونه با مشكل مواجه نمي شديم. 

 حقوق 8 ميليوني كاركنان نظام پزشكي 
نبود شعبه مستقل نظام پزشكي در پايتخت هم از 
نكات مبهم ديگري است كه در اداره اين تشكيلات 
صنفي وجود دارد. ايرج خس��رونيا، رئيس هيئت 
بدوي س��ازمان نظام پزش��كي مي گوي��د: حدود 
190 شعبه نظام پزشكي در سراسر كشور فعاليت 
مي كنند، ولي پايتخت فاقد ش��عبه نظام پزشكي 
مستقل است.  با تمام تلاش هيئت  مديره و حتي 
ش��خص رئيس كل، نتوانستيم اس��تقلال نظام 
پزش��كي تهران بزرگ را در اين دوره به تصويب 
و اجرا برس��انيم.  به گفته وي طبق بررسي حدود 
250 نفر پرسنل در نظام پزشكي كل وجود دارد 
كه متأسفانه 1۷۸ نفر آن مربوط به سازمان نظام 
پزشكي تهران است، اين شرايطي است كه بودجه 
هنگفتي از سازمان نظام پزشكي صرف خواهد كرد 

و اصولاً به اين تعداد نيرو احتياج ندارد. 
خسرونيا تصريح مي كند: قرار بود كه نظام پزشكي 
كل به دليل اينكه تع��داد كارمندان كمتري دارد 
و به محيط كمي احتي��اج دارد، به مكان ديگري 
منتقل شود كه با مشكلات ديگري رو به رو شديم 
به همين دليل نه نظام پزش��كي تهران توانس��ت 

منتقل شود، نه  نظام پزشكي كل. 
آنطور ك��ه رئيس هيئ��ت بدوي نظام پزش��كي 
مي گويد اگر دولت نيز بخواه��د كمك كند نظام 
پزش��كي از جايگاه NGO بيرون مي آيد و باعث 
انتظارات ديگري مي شود. بنابراين سعي مي شود 
كه با برگ��زاري كنفرانس ه��ا، كنگره ها و جذب 
اسپانس��رهاي مختلف بتوانيم بودج��ه را تأمين 
كنيم.  وي در پاسخ به اين سؤال كه گفته مي شود 
در نظام  پزشكي برخي مشاوران حقوق هاي زياد 
دريافت مي كنند، تصريح مي كند: به هر حال يك 
سري كارمند وجود دارند كه حقوق هاي 5، 6 و ۷ 
يا ۸ ميليون توماني مي گيرن��د كه جمع آن عدد 
بالايي نيست، ولي اگر هيئت مديره جديد تشكيل 
ش��ود بالطبع كارمندان جديدي خواهد داشت و 
مطابق درآمد مي تواند اين كارمندان را استخدام 

و جذب كند. 

كبري فرشچي 
  گزارش  2

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

جديدترين توئيت الياس حضرتي در مورد كابينه دوازدهم:
اخبار خوب و خوشايندى از بستن ليس��ت كابينه به گوش نمى رسد، 

مخصوصاً در تيم اقتصادي. اميدوارم اين اخبار درست نباشد. 
   

 احمد جانجان شاعر و طنزپرداز در توييتي نوشت:
 امسال نه سال 2015 س! نه 2016! امسال201۷س!

 خب كه چيو كوفت!
 قرار بود تا پايان سال 2016 حداقل هش��ت تا ايرباس تحويل بگيريم! 

نه چهار تا !

   در سيصد و شصت و يكمين جلسه علني شوراي اسلامي شهر تهران، 
تغيير نام بزرگراه نيايش حد فاصل بزرگراه شهيد آيت الله صدر تا بزرگراه 
سرلشكر شهيد آبشناسان به نام مرحوم آيت الله هاشمي رفسنجاني با 

رأي اكثريت اعضا به تصويب رسيد. 
   دبير همايش علمي نگرش علمي و كاربردي عفاف و حجاب گفت: 
دانشگاه الزهرا به دنبال اين است كه بحث آسيب شناسي حجاب و عفاف 
را در قالب كاربردي مطرح كند تا زمينه هاي گفتمان سازي براي حفظ و 

صيانت از آن فراهم شود. 
   رئيس بيمارستان ايران ايرانشهر در جنوب سيستان و بلوچستان 
گفت: دوقلوهاي نيكشهري كه از ناحيه سينه و شكم به هم چسبيده 
بودند، به دليل نبود امكانات پزش��كي پيش��رفته در ايرانش��هر صبح 

سه شنبه فوت شدند. 
   محصلان تركيه اي با 9۸ روز و دانش آم��وزان ايتاليايي با 91 روز، 
طولاني ترين تعطيلات تابستاني را در بين كش��ورهاي اروپايي دارند 
و البته دانش آموزان دبس��تاني ايراني با 113 روز، ركورددار تعطيلات 

تابستاني هستند. 
  ا متحان��ات نهايي نوبت ش��هريورماه دانش آموزان مربوط به س��ال 

تحصيلي 96- 1395 از اول شهريورماه آغاز مي شود. 
   مدير كل بهداشت و درمان سازمان پدافند غير عامل با بيان اينكه حوزه 
واكس��ن، دارو و خون تحت محافظت سايبري س��ازمان پدافند غيرعامل 
قرار دارند، گفت: در زمينه حملات س��ايبري بدون تهدي��د نبوده ايم، اما 

خوشبختانه كنترل شده و نتوانسته آسيبي به كشور وارد كند. 
   رئيس س��ازمان بس��يج حقوقدانان گفت: عدم اهليت توتال، عدم 
تصويب س��ند رازداري و محرمانگي، عدم تداخل منافع شركت هاي 
خارجي به منافع كشور جهت مقابله با بازگشت تحريم ها و عدم دقت در 

مسائل فني از جمله ايرادات به قراردادهاي نفتي جديد است. 
   بر اساس ماده 2۸ قانون تأسيس و اداره مدارس و مراكز آموزشي و 
پرورشي غيردولتي در صورت وجود دانش آموز داوطلب در محل، همه 
س��اله حداقل 20 درصد از كل ظرفيت پذيرش مدارس غيردولتي به 

دانش آموزان محل اختصاص مي يابد. 

 صنف نانوايي و اغذيه فروشي 
رکورددار شكايت بهداشتي

ه��ر از چن��د گاه تخلف��ات عجي��ب و غريب رس��توران ها رس��انه اي 
مي شود؛ حدود دو هفته پيش بود كه رئيس گشت هاي مشترك تعزيرات 
حكومتي استان تهران از شناسايي، جريمه و پلمب يك واحد كبابي در 
منطقه شكوفه تهران خبر داد كه با استفاده از امحا و احشاي حيواني و 
گوشت هاي فاسد و غيرقابل مصرف اقدام به طبخ كباب مي كرد. رعايت 
نكردن ضوابط بهداشتي يا استفاده از مواد اوليه نامرغوب حكايت برخي 
از كاسب هايي است كه حبيب خدا نيستند و صداي خلق خدا را هم در 
آورده اند. حالا هم رئيس سامانه بهداشت 190 مي گويد، صنف نانوايي 

و اغذيه فروشي ركورددار شكايت بهداشتي هستند. 
آنطور كه محراب آقازاده، رئيس سامانه بهداشت 190 مي گويد: تعداد 
هزار و 5 خبر شكايت منجر به كشف، جمع آوري و معدوم سازي كالاهاي 
آسيب رسان به مصرف كننده به ميزان هزار و ۸43 كيلوگرم و ۷59 ليتر 
انواع مواد غذايي فاسد، تاريخ مصرف گذشته و غير قابل مصرف شد كه 
بيشترين اين مواد غذايي شامل خيار شور، انواع لبنيات تاريخ گذشته و 

فاسد، آبميوه تاريخ گذشته و لواشك بوده است. 
اقدامات بازرس��ان بهداش��ت محيط منجر به معرفي 244 متخلف به 
مراجع قضايي، صدور ه��زار و 4۸5 اخطار كتبي به منظور رفع نواقص 

بحراني و غير بحراني و 250 مورد رفع نقص شده است. 
با تمام اينها اما ضع��ف نظارت ها همچنان موجب ش��ده تا نه فقط در 
رستوران هاي بين راهي بلكه حتي در وسط پايتخت و شهرهاي بزرگ 
و در رس��توران هاي معروف و گرانقيمت هم ش��اهد انواع و اقسامي از 
تخلفات باشيم؛ تخلفاتي كه بازرسان وزارت بهداشت از آنها خبر ندارند 
و به همين خاطر هم لازم است تا خودمان دست به كار شويم و خبر اين 

تخلفات را بدهيم و پيگير برخورد با آنها باشيم. 
 رئيس سامانه بهداشت 190 هم در اين باره مي گويد: سامانه بهداشت 
190 به طور شبانه روزي و در تمام ايام هفته، آماده دريافت شكايت هاي 
بهداشت محيط و بهداشت حرفه اي اس��ت. هموطنان عزيز مي توانند 
از اقصي نقاط كشور با شماره تلفن 190 با اين سامانه تماس حاصل و 
شكايات بهداشتي خود را مطرح كنند تا در اسرع وقت رسيدگي شود. 

نيره ساري
  گزارش  یک

شهرداری بزرگ ترين مجتمع بیمارستاني 
تهران را  در منطقه 19  احداث مي کند 

  محمدباقر قاليباف در آيين افتتاح و بهره برداري از 88 پروژه در منطقه 
19 اظهاركرد: در زمان اجراي برنامه وقتي كه گذشته را مرور مي كردم، 
متوجه شدم كه 12 سال قبل و در روزهاي آغازين كارم در شهرداري 
تهران كارهاي جهادي را از منطقه 19 شروع كردم و حالا كه در روزهاي 
آخر انجام وظيفه و خدمت در شهرداري هس�تم به طور كاملًا اتفاقي 
برنامه ها براي حض�ور در همين منطقه رقم خ�ورد. البته اين موضوع 
را به فال نيك مي گيرم و خداوند بزرگ را شاكرم كه يكي از مصاديق 
رويكردي شهرداري در 12 سال گذش�ته در همين منطقه ظهور كرد. 
وي گفت: در حقيقت رويكرد اجتماعي و محله محوري در محلات موجب 
ش��د كه امروز خيلي س��اده و راحت بگوييم منطقه 19و 14 محله دارد. 
شهردار تهران با بيان اينكه خدارا ش��اكريم كه هرگز پابرهنگان و آنهايي 
را كه روزهاي سخت انقلاب و دفاع مقدس هم نان آور خانواده بودند و هم 
شيفت جبهه خود را مي رفتند؛ فراموش نكرده ايم، افزود: حضور بالغ بر 500 
شهيد در منطقه 19 نش��ان از وفاداري به نظام و انقلاب توسط مردم اين 
منطقه دارد. ما هرگز نتوانستيم آنطور كه بايد و شايد پاسخگوي آن همه 
محبت باشيم، اما خدا را شكر مي كنم كه هيچگاه از اين افراد غفلت نكرديم 
يا آنها را به فراموشي نسپرديم. ممكن اس��ت بضاعت ما كم بوده باشد، اما 
ما تمام بضاعتمان را پاي كار آورديم و تلاش كرديم آنطور كه وعده داديم 
فاصله ش��مال و جنوب افزايش پيدا نكند. امروز نه تنها اين فاصله افزايش 
پيدا نكرد، بلكه ش��اهد كاهش آن هم بوده ايم.  وي با تأكيد بر تحولات در 
محلات منطقه 19 طي 12 سال اخير تصريح كرد: در گذشته شوراياري ها 
نبودند و سراي محله اي وجود نداشت، اما امروز در بازديدم از محلات يكي 
از شهروندان عزيز از ما درخواست مجموعه آبي و استخر را داشت. اين در 
حالي است كه 10 سال قبل خواسته اي براي استخر و چنين مجموعه هايي 
نبود. اصلًا مردم چنين توقعي در ذهن نداش��تند كه از ش��هرداري چنين 

تقاضايي بكنند. 
قاليباف با بيان اينكه طي سال هاي اخير توانسته ايم بخشي از مشكلات را 
كاهش دهيم و موضوعات را در منطقه 19 حل و فصل كنيم، تأكيد كرد: 
البته هنوز مشكلاتي در اين منطقه در حوزه مدرسه و درمان وجود دارد. 
بر اين اساس يكي از اقداماتي كه در برنامه ما، وزارت بهداشت و كميسيون 
ماده 5 است، احداث يكي از بزرگ ترين بيمارستان هاي تهران در منطقه 
19 است تا از اين طريق بخشي از مشكلات مردم كه مربوط به حوزه درمان 

است، حل شود. 
وي با اش��اره به بهره برداري همزمان از ۷ ايس��تگاه آتش نشاني گفت: جا 
دارد از شهداي دفاع مقدس، مدافعان حرم و شهداي آتش نشان خصوصا 
شهداي حادثه پلاس��كو ياد كنيم. امروز كه اينجا ايستاده ايم مي دانيم كه 
در دو كشور پيشرفته دنيا حادثه آتش سوزي اتفاق افتاد و مردم ديدند كه 
چگونه آن كشورها مسئله را مديريت كردند. اينجاست كه عظمت شهداي 
آتش نشان حادثه پلاسكو مشخص مي شود؛ افرادي كه در شلوغ ترين نقطه 
تهران با عمليات درست و با گذشتن از جان خود تلاش كردند تا از تخليه 
ساختمان مطمئن ش��وند. امروز عظمت كار آنان بيش��تر مشخص شد و 
مردم متوجه شدند در روزهاي سخت چه كساني به جاي كمك چه زخم 

زبان ها كه نزدند. 

عضو شوراي شهر تهران: 
کارتن خوابي تبديل به سبك زندگي شده است

 عض�و ش�وراي اس�لامي ش�هر ته�ران گف�ت: متأس�فانه باي�د 
بگويي�م كارتن خواب�ي تبدي�ل ب�ه س�بك زندگ�ي ش�ده اس�ت. 
فاطمه دانشور در نشست رسانه اي نمايش »يك دقيقه و 13 ثانيه« با اشاره 
به موضوع كارتن خوابي گفت: متأسفانه بايد بگويم در شهرستان ها وضعيت 
به مراتب بدتر از تهران اس��ت.  وي افزود: وقتي اعلام مي كنيم در اطراف 
حرم مطهر ام��ام )ره( تعداد زيادي كارتن خواب داريم، اين نش��ان دهنده 
حجم مهاجرت كنندگان از شهرهاي ديگر به حاشيه تهران است.  اين عضو 
شوراي شهر تهران افزود: ما هنوز نتوانستيم جا بيندازيم كه استانداري ها 
در شهرهاي خودشان گرمخانه ايجاد كنند تا مهاجرت به تهران اتفاق نيفتد.  
وي تأكيد كرد: غفلت از اين موضوع باعث شده است كه پديده كارتن خوابي 
رشد چشمگيري داش��ته باشد و متأس��فانه تبديل به سبك زندگي شود. 
اكنون تغيير در اين سبك بسيار دشوار است.  دانش��ور تصريح كرد: ما بر 
اساس آماري كه گرفتيم بايد بگوييم كه متأسفانه تنها 5 درصد معتادان 
به اختيار مؤسس��ات خيريه و مراكز ترك اعتياد را انتخاب مي كنند و 95 
درصد آنها سبك زندگي خودشان را دوست دارند.  اين عضو شوراي شهر 
افزود: براي آنهايي كه به اين شيوه عادت كرده اند و سبك زندگي شان شده 
است، بايد خدمات كاهش آسيب ارائه داد، اما متأسفانه در اين حوزه هم با 
ضعف هاي متعدد روبه رو هستيم. وي يكي ديگر از ضعف ها را استفاده از 
افراد غيرمتخصص عنوان كرد و گفت: تعويض دائم مديران و استفاده از 
افراد غيرمتخصص باعث شده است كارها روي زمين بماند. الان هركسي 

بر اساس تصور خودش كار مي كند و صرفاً هزينه ايجاد مي كند.

فتاح: جاي افراد متخلف در کمیته امداد نیست
م�ا  س�ختگيري  ك�رد:  اع�لام  ام�داد  كميت�ه  رئي�س 
در م�ورد برخ�ي از تخلف�ات ب�ه اي�ن دلي�ل اس�ت ك�ه 
اج�ازه نمي دهي�م ش�أن كميت�ه ام�داد مخ�دوش ش�ود، 
س��يد پرويز فتاح در همايش آموزش��ي و توان افزايي مديران نظارت 
و رسيدگي به ش��كايات سراسر كش��ور با بيان اينكه علت سختگيري 
ما در مورد برخي از تخلفات به اين دليل اس��ت ك��ه اجازه نمي دهيم 
شأن كميته امداد مخدوش ش��ود، گفت: برخورد نادرست همكاران و 
مددكاران با مددجويان تخلف محسوب مي شود و در صورت مشاهده 

حتماً برخورد خواهد شد. 
وي با تأكيد بر اينكه همه ما بايد نسبت به نظارت، بازرسي و حراست 
از كميته امداد حساس باشيم، افزود: با توجه به مردمي بودن اين نهاد، 
مردم هم انتظارش��ان از ما همين اس��ت و به همين دليل بايد در برابر 

تخلفات برخورد قاطع داشته باشيم. 
فتاح با تأكيد بر بررسي و صحت س��نجي آمارهاي ارائه شده در زمينه 
درآمدهاي عمومي كميته امداد گفت: با توج��ه به اينكه 25 درصد از 
منابع كميته امداد از طريق مشاركت هاي مردمي در طرح هايي از جمله 
زكات فطريه، صدقات، كمك هاي مردمي در جشن هاي مختلف، طرح 
اكرام ايتام و محسنين تأمين مي شود، نظارت بر آمار عملكرد حوزه هاي 

اجرايي و بررسي صحت آماري، امري ضروري است. 
وي با بيان اينكه مديران حوزه نظارت و بازرسي، بازوي اجرايي مديران 
كل در استان ها هستند، بر لزوم اتفاق نظر و همكاري نزديك ميان آنان 
تأكيد كرد و افزود:كاهش تخلفات اداري در كميته امداد از نقاط مثبت 
عملكرد حوزه نظارت و بازرسي است كه بر اين اساس نياز است مدت 
رسيدگي به تخلفات با كمترين زمان ممكن انجام شود و امور نيمه تمام 

در سال جاري در اولويت قرار گيرد. 
فتاح با تأكيد بر استمرار بازديدهاي مددجويي براي رسيدگي بيشتر 
به مددجويان مناطق محروم و دوردست تصريح كرد: روابط مديران و 
حوزه هاي ستادي با مددجو يك اصل است. مديران كميته امداد بايد 
بازديدهاي مددجوي��ي را در اولويت كار خود قرار دهند تا نس��بت به 
وضعيت مددجويان در اين مناطق اطلاعات كافي داشته باشند و براي 

حل مشكلات اين افراد به فوريت اقدام كنند. 
رئيس كميته ام��داد با تأكيد ب��ر اينكه رفتارهاي ف��ردي و مديريتي 
مس��ئولان كميته امداد بايد مطابق با الگوهاي اس��لامي باشد، پديده 
محافظ��ه كاري و كتم��ان مس��ائل مه��م را غير قابل قب��ول و بر لزوم 
ساده زيستي، شفافيت و صداقت در رفتارهاي فردي تأكيد كرد و افزود: 
بازخورد نظرات ديگران نسبت به كميته امداد در ارائه گزارش ها مهم 

و ضروري است. 
 

طرح: حسين كشتكار/ جوان

كبري فرشچي


